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BESLUITVORMEND

1. OPENING

De voorzitter opent de vergadering om 10.00 uur en heet iedereen van harte 
welkom. Hij licht kort de procedure toe. Elke fractie krijgt de gelegenheid om haar 
algemene visie te geven op de toekomst van de gemeente Veldhoven. Na een korte 
schorsing is er ruimte voor onderling debat. Na de lunchpauze worden de moties en 
amendementen in stemming gebracht en worden de overige agendapunten 
behandeld.

Mevrouw Roosen geeft een korte toelichting op de Veldhovense versnapering die 
door de GBV-fractie wordt aangeboden.
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2. TREKKING STEMMINGSNUMMER TEN BEHOEVE VAN BESLUITVORMEND DEEL
VAN DE VERGADERING

Stemmingsnummer 13 wordt getrokken. Dit betekent dat de heer Van Doren bij 
eventuele stemmingen als eerste zijn stem zal uitbrengen.

3. VASTSTELLEN DEFINITIEVE AGENDA

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

Eerste termijn

De heer Hofman geeft de visie van de VSA-fractie op de begroting: niet loslaten 
maar anders vasthouden. Door jarenlange actieve grondpolitiek, het creëren van 
hoogwaardige voorzieningen, materiële groei en opbouw van een verzorgingsstaat 
zijn taken en verantwoordelijkheden opgestapeld. De crisis noopt eenieder tot 
herbezinning en de kerntakendiscussie biedt de mogelijkheid om een nieuwe balans 
te vinden. Hij vraagt of de financiële paragrafen hier ook onderdeel van zijn. Hij 
pleit niet voor het uitsluitend loslaten van gemeentelijke taken, maar om deze 
ánders vast te houden'; goed luisteren en flexibel, coöperatief samenwerken. Ook 
de raad zal zaken anders moeten gaan bekijken, maar dat is een moeizaam proces. 
De verantwoordelijkheden in het sociale domein komen steeds meer te liggen bij de 
zorgvrager, zijn omgeving en vrijwilligers. Daarom mag de druk omhoog om tot 
een basisstructuur en vraaggerichte zorg in de buurt te komen. Dat kan met 
innovatie en resultaatgerichte financiering. Wonen en bouwen wordt komend jaar 
een belangrijk thema. Eerdere regio-opdrachten zullen eerst rechtgetrokken 
moeten worden alvorens er nieuwe afspraken kunnen worden gemaakt. Hij stelt 
voor om in het voorjaar verschillende thema's, gekoppeld aan de woonvisie, te 
bespreken en daaruit kaders te destilleren. Een versoberde maar versnelde 
realisatie van de Zilverbaan is van belang om de subsidies te behouden, de 
verkeersstromen te ontlasten en de grondverkoop te bevorderen. Hij vraagt 
specifieke aandacht voor integrale aanpak en versterking van groene 
duurzaamheid. Met name groene zelf-initiatieven zouden, in samenhang met de 
programma's beheer openbaar gebied en natuurbeheer, een belangrijke plek 
moeten innemen. Om afvalscheiding te stimuleren verzoekt hij de wethouder om de 
resultaten hiervan actief te communiceren met de burgers. Het belangrijkste doel 
van deze begroting moet zijn een solide exploitatie en een verbeterde 
schuldenpositie door verantwoorde grondverkoop.

De heer Jonkers geeft de visie van de GBV-fractie op de begroting. Hoewel hij blij is 
dat alle jaarschijven weer positief zijn, blijven er zorgen over de reservepositie, de 
financiële consequenties van de transformaties en de haalbaarheid van toekomstige 
woningbouwplannen. Voor de komende jaren heeft hij enkele speerpunten 
benoemd. De aanwezige voorzieningen moeten inhoudelijk zo veel mogelijk in 
stand blijven en betaalbaar en toegankelijk zijn voor iedereen. De maatschappij 
verandert. Familienetwerken worden minder (in aantal en omvang), terwijl er in het 
sociale domein juist steeds meer een beroep wordt gedaan op het eigen netwerk 
van mensen. Hij vraagt aandacht voor kwetsbare groepen, want een goed sociaal 
vangnet is van groot maatschappelijk belang. Hij hecht aan een goed systeem 
waarbij samenspraak en burgerparticipatie tot hun recht komen en hij zal zich dan
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ook positief opstellen tegenover burgerinitiatieven. Zowel de woningmarkt als de 
bevolkingsprognoses zijn de laatste jaren ingrijpend veranderd en dat heeft 
consequenties voor het aantal te bouwen woningen. Bovendien is een deel van de 
grond aangekocht ten behoeve van Eindhoven in het kader van de BOR-afspraken.
Hij verwacht dan ook dat de regio bij de verdeling van de toekomstige 
woningbouwaantallen rekening houdt met het verleden, zodat de drie dorpen in 
Zilverackers geheel of grotendeels kunnen worden gebouwd. Op die manier kunnen 
de investeringen van destijds worden terugverdiend. Hij kan instemmen met de 
aanleg van de Zilverbaan omdat Veldhoven-West daarmee een goede 
verkeersontsluiting krijgt. Bovendien zal het de veiligheid van het kruispunt 
Nieuwstraat-Kromstraat en de noord-zuidverbinding in Veldhoven verbeteren. Bij 
de kerntakendiscussie zal een integrale afweging van diverse belangen worden 
gemaakt en hij zal daarbij niet weglopen voor zijn verantwoordelijkheid.

De heer Saris geeft de visie van de VVD-fractie op de begroting. De schuldenlast 
speelt een prominente rol in deze beleidsarme begroting omdat de middelen voor 
nieuw beleid ontbreken. Om daar verandering in te brengen kiest het college onder 
andere voor een versnelde aanleg van de Zilverbaan en mede dankzij de 
aantrekkende woningmarkt belooft dat veel goeds voor Zilverackers. Daarmee is 
ook de ontsluiting van Veldhoven-West adequaat geregeld. Het betekent echter wel 
dat het college zich regionaal hard moet maken voor de bouw van 3000 woningen 
in dat deel van Veldhoven. Als Stad van de Arbeid moet het voor Veldhovense 
werknemers ook mogelijk zijn om in Veldhoven te komen wonen.
Aansluitend vraagt hij of de informatienota over de opvang van vluchtelingen die hij 
vandaag heeft ontvangen, ook vandaag nog zou kunnen worden besproken.
De voorzitter zal dit tijdens de schorsing bespreken met de fractievoorzitters.

De heer Slegers geeft de visie van de CDA-fractie op de begroting: meedoen en 
meer betalen. Hij is blij dat dit jaar, na de niet-sluitende begroting van vorig jaar, 
weer een kleine positieve begroting wordt gepresenteerd. De grote schuldenlast zal 
de komende jaren nog oplopen en dit staat haaks op het voornemen om het 
huishoudboekje op orde te krijgen. Hij vindt het belangrijk om geen rekeningen 
door te schuiven naar de toekomst en financiële meevallers zullen dan ook moeten 
worden ingezet ter verbetering van de financiële positie. In deze beleidsarme 
begroting wordt een investering voorgesteld ten behoeve van de aanleg van de 
Zilverbaan. Daarmee wordt teruggekomen op het besluit om de Zilverbaan 
gefaseerd te realiseren op basis van de ontwikkeling van de drie dorpen. De 
argumenten hiervoor (toekomstige ontsluiting, financieel voordeel, ontlasting van 
verkeer en bevordering van grondverkoop) zijn erg zwak. In het licht van de 
huidige, zeer nijpende, financiële situatie vindt hij dit een onverantwoordelijke 
keuze en hij zal daarom, samen met de PvdA-fractie, hierover een amendement 
indienen. Hij wil zich inzetten voor duidelijke en praktische beschikbaarheid van 
voorzieningen voor zorg, jeugd en bijstand voor iedereen die hiervoor in 
aanmerking komt. Burgers moeten worden ondersteund om hun eigen rol goed tot 
hun recht te laten komen. Daarmee voelen zij zich betrokken bij hun eigen 
leefomgeving, komen problemen eerder in beeld en kunnen deze effectief (en 
daarmee kostenbesparend) worden aangepakt. Hij ziet mogelijkheden in een ander 
subsidiesysteem, waarbij de gemeente de verhuur van accommodaties aan 
verenigingen alleen faciliteert en niet vergoedt als een verkapte subsidie. Inwoners 
moeten op een eenvoudige wijze initiatieven kunnen indienen en dat geldt ook voor
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verenigingen. Hij heeft daartoe een motie voorbereid. Financiële keuzes kunnen 
voor de korte termijn pijnlijk zijn, maar zijn noodzakelijk om een gezonde buffer te 
realiseren die eventuele tegenvallers kan opvangen. Hij vindt het niet verantwoord 
om leningen aan te trekken om rente en aflossing van eerder afgesloten leningen te 
kunnen betalen. Hij biedt de portefeuillehouder Financiën de schatkist van de 
gemeente Veldhoven aan waarvan de bodem in zicht is. Hij wil, op een 
verantwoorde manier, helpen om deze weer te gaan vullen.

De heer Hornman geeft de visie van de D66-fractie op de begroting. Hij is er trots 
op dat er een meerjarig sluitende begroting met (marginale) positieve reserves 
voorligt. Na de grote uitgaven van de afgelopen jaren is hij niet bang om 
impopulaire maatregelen te nemen om het tij te keren. Het plan Zilverackers moet 
aantrekkelijk gemaakt worden voor verkoop, zodat investeringen kunnen worden 
terugverdiend. De Zilverbaan kan bijdragen aan een versnelde ontwikkeling van de 
drie dorpen en aan een voorkeurspositie ten opzichte van andere, vergelijkbare 
projecten in de regio. Wel vraagt hij of de wethouder ecologische voorzieningen in 
dit gebied kan toezeggen - ook als die niet meteen kunnen worden gerealiseerd - 
omdat die balans door de aanleg wordt verstoord. Ten aanzien van CPO-initiatieven 
in Zilverackers vraagt hij aan welke groepen starters de wethouder met name 
denkt. Het college is goed op weg bij de invulling van de zorgtaken die zijn 
overgedragen, maar de zorgvrager zelf moet het belangrijkste uitgangspunt blijven.
Voor de uitvoering is het noodzakelijk om geen financiële verrassingen te krijgen.
Vorig jaar heeft hij een motie over privacy ingediend en aangehouden. Inmiddels 
heeft de VNG het plan opgevat om de privacy voor de burger in een 
zorgvraagomgeving te borgen en daarmee is de intentie van de motie bijna 
gerealiseerd.
De voorzitter verzoekt de fracties om zich in hun bijdrage te beperken tot hun eigen 
visie op de begroting en niet te verwijzen naar andere fracties.

De heer Rooiiakkers geeft de visie van de PvdA-fractie op de begroting: met 
tegenwind stijgt de vlieger. Hij heeft een positief constructieve houding, ook al is hij 
het niet met de hele begroting eens. Hij zou graag zien dat de meeste aandacht en 
het meeste geld naar de mensen gaat in plaats van naar asfalt en stenen. Het 
voorstel om de Zilverbaan in één keer versneld te realiseren is bijna volledig 
gebaseerd op aannames ten aanzien van verkeersdrukte en woningbouw.
Veldhoven kent nog veel andere locaties die woningbouw mogelijk maken zonder 
dat dit ten koste hoeft te gaan van het buitengebied, wat bovendien aansluit bij het 
coalitieprogramma. Er is ook nog geen zekerheid over de aansluiting van de N69 en 
het financiële voordeel is slechts een fractie van de totale begroting. In de 
begroting is weinig aandacht voor het sociale domein en in dat kader vraagt hij 
naar de status van een uitwerkingsnota eenzaamheid die in 2013 zou worden 
opgesteld om de maatschappelijke participatie te bevorderen. Ook vraagt hij naar 
de status van de millenniumdoelen waarvoor in 2009 een motie is ingediend.
Hoewel het voor de coalitie een essentieel uitgangspunt was om de schuldenpositie 
te verbeteren, ziet hij hier in de begroting niet veel van terug. Dit vereist harde 
maatregelen en moet dan ook de nodige aandacht krijgen in de kerntakendiscussie.
In dit kader vraagt hij naar de status van de in 2012 aangenomen motie over de 
versnelde verkoop van gemeentelijke panden en de in 2013 aangenomen motie 
over de tijdelijke inzet van gemeentelijke panden voor zzp'ers en startende 
ondernemers. Tot slot pleit hij voor ondernemerschap en creativiteit, niet alleen bij
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verenigingen en stichtingen, maar ook bij de gemeente zelf; door burgers in een 
vroegtijdig stadium te laten meedenken wordt draagvlak vergroot.

De heer Kootkar geeft de visie van de fractie van Samenwerkend Veldhoven op de 
begroting: loslaten is niet het probleem, maar vasthouden. Het is vertrouwd om 
vast te houden aan patronen en situaties, maar het belemmert ook. De raad vindt 
het belangrijk dat burgers meepraten, maar dan moeten mensen ook worden 
gehoord. De boodschap zou dan ook moeten zijn dat de overheid wil bijdragen aan 
de oplossingen die burgers zelf bedenken, maar dat kan alleen slagen als 
maatschappelijke initiatieven de ruimte krijgen om publieke voorzieningen naar 
eigen inzicht te organiseren. Daarbij moet de raad niet bang zijn om af te zien van 
het 'gelijkheidsdenken', want dat leidt alleen maar tot meer controle en minder 
eigen kracht. De discussie over de stadsvisie en de kerntaken zou zich niet moeten 
richten op de bezuinigingen, maar is een goede gelegenheid om te bepalen wat 
belangrijk genoeg is om vast te houden; alles wat buiten dat kader valt, komt in 
aanmerking om te worden losgelaten. Hij vindt democratische legitimatie in ieder 
geval belangrijk genoeg om vast te houden.

De voorzitter schorst de vergadering en heropent deze na dertig minuten.

De heer Saris stelt voor om de informatienota over de opvang van vluchtelingen te 
behandelen als extra agendapunt na de behandeling van de andere agendapunten.
De raadsleden stemmen hiermee in.

De voorzitter stelt voor dat het college eerst de vragen beantwoordt. Daarna 
kunnen de moties en amendementen worden ingediend en zal het college hierop 
reageren. Daarna is er ruimte voor onderling debat.

Wethouder Ramaekers zal groene initiatieven omarmen en meenemen in het 
milieuprogramma. Informatie over afvalinzameling wordt gerapporteerd aan de 
raad en aan de inwoners via het Veldhovens Weekblad. Bedrijven die nu op 
Habraken zijn gevestigd, hebben een bereikbaarheidstoezegging gehad en mogen 
er dus van uitgaan dat de Zilverbaan wordt aangelegd. Dat maakt de vestiging van 
bedrijven daar aantrekkelijker, wat hopelijk zichtbaar wordt in de grondverkopen. 
Daarnaast is de aanleg van de Zilverbaan belangrijk voor de ontsluiting van de drie 
dorpen, de ontlasting en leefbaarheid van Veldhoven-Dorp, de ontlasting van de 
Knegselseweg en daarmee de veiligheid voor scholieren. Bij de aanleg wordt 
voldaan aan alle wettelijke verplichtingen ten aanzien van flora en fauna en de weg 
zal qua uitstraling goed in het landschap passen. Het bestemmingsplan biedt wel 
ruimte voor extra ecologische activiteiten, maar vooralsnog wordt gekozen voor 
soberheid en doelmatigheid. Ten aanzien van de motie uit 2013 merkt zij op dat 
steeds meer zzp'ers vanuit huis werken. Er zijn geen verzoeken om huisvesting 
geweest, maar in voorkomende gevallen zullen deze met een positieve 
grondhouding worden beoordeeld. Overigens staan er ook nog veel kantoorpanden 
leeg.

Wethouder Van de Looii zegt dat er sinds de BOR-afspraken veel is gebeurd en dat 
moet worden meegenomen in de discussie over de nieuwe Woonvisie. Uitgangspunt 
blijft dat de gemeente Veldhoven de drie dorpen (1500 woningen) wil bouwen. Van 
de 3000 woningen die aanvankelijk waren voorzien voor Veldhoven-West is al een
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aantal gebouwd en een aantal (Zilverbeek en Pegbroeken) is in 2012 vervallen in 
het kader van de crisis. Hij vindt het een goed voorstel om dit thema in het 
voorjaar te bespreken. De Woonvisie bevat de definitie van starter': iemand die 
voor de eerste keer een woning aankoopt, maar ook dit kan worden meegenomen 
bij de discussie over de nieuwe Woonvisie.

Wethouder Van Dongen zegt dat Veldhoven geen zelfstandig eenzaamheidsbeleid 
kent. Het onderwerp staat wel op de agenda bij de GGD en vanuit die organisatie 
wordt het regionaal en in de volle breedte opgepakt. Het maatschappelijk veld richt 
zich met name op ouderen.

Volgens wethouder Wijman zijn de financiële paragrafen onderdeel van de 
kerntakendiscussie. Deze wordt in februari afgerond en de consequenties hiervan 
zijn onderdeel van de meerjarenbegroting 2017. Het college wil niet voorsorteren 
op de keuzes en legt daarom nu een beleidsarme begroting voor. Dankzij een strak 
Treasurybeleid en het temporiseren, zonder afbreuk te doen aan eerder genomen 
investeringsbeslissingen, is de schuldenlast aanzienlijk lager dan vorig jaar nog 
werd voorzien. Het college zet actief in op de verkoop van gemeentelijke panden, 
maar binnen de kaders die de raad heeft gesteld. Een aantal daarvan is inmiddels 
ook gerealiseerd.

De heer Rooijakkers dient, samen met de fractie van CDA, een amendement in over 
de aanleg van de Zilverbaan.
Wethouder Ramaekers zegt dat de verkeersdruk in Veldhoven-Dorp (Knegselseweg, 
Kempenbaan West, Sondervick) zal toenemen en de Zilverbaan zal deze druk 
substantieel verminderen. Zij vindt het bedrag dat wordt bespaard door de weg in 
één fase aan te leggen, wel de moeite waard en wijst erop dat de gemeente 
Veldhoven al een investering van tien miljoen euro heeft gedaan om de weg aan te 
leggen. De weg zal een deel van het bouwverkeer ten behoeve van Zilverackers 
opvangen en een ontsluiting voor Zilverackers bieden, maar zal tevens de druk op 
andere wegen in Veldhoven verminderen omdat het een extra noord-zuidverbinding 
geeft. Daarmee zal de volledige ontsluiting van Veldhoven verbeteren. Bij de aanleg 
zullen compenserende en mitigerende maatregelen worden genomen om de schade 
aan natuur, ecologie en landschap zo veel mogelijk te beperken. Zij ontraadt 
daarom het amendement.

De heer Hofman dient een motie in over afvalscheiding.
Wethouder Ramaekers heeft in de eerste maand al positieve resultaten gezien en 
kan deze motie dan ook omarmen.

Mevrouw Klaassen dient een motie in over de millenniumdoelen.
De voorzitter zegt dat de millenniumdoelen over houding en gedrag gaan. Het 
thema van de eerste jaren was bewustwording en de resultaten daarvan worden in 
de loop van 2016 aan de raad voorgelegd. Voor de komende periode zal de focus 
liggen op de concrete inzet van onze kennis, innovatie en ervaring - onder andere 
van Brainport - om de doelstellingen te realiseren. Daarmee is de motie eigenlijk 
overbodig.

Mevrouw Van den Berg dient, samen met de fractie van Samenwerkend Veldhoven, 
een motie in over initiatieven door burgers.

— Veldhoven
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Wethouder Van de Looij onderschrijft het doel van de motie maar hij heeft het 
gevoel dat dit al wordt gedaan. Hij zoekt met name persoonlijk contact, maar ook 
via de website is het mogelijk om burgerinitiatieven in te dienen. Hij wil wel 
bekijken of dit meer prominent in beeld kan worden gebracht. Er is ook budget voor 
opleidingen in dit kader. Daarmee vindt hij de motie overbodig.

De heer Rooiiakkers dient, samen met de fracties van CDA en Samenwerkend 
Veldhoven, een motie in over de kerntakendiscussie en reservepositie.
Wethouder Wijman benadrukt dat de kerntakendiscussie een fundamentele 
discussie is over de bovenwettelijke taken die de gemeente al dan niet uitvoert, 
faciliteert of loslaat. Daarna wordt bekeken wat dat betekent voor de financiële 
huishouding (exploitatie en reserves). De dictie van de motie beantwoordt hier niet 
aan en hij ontraadt daarom de motie.
De heer Kootkar vraagt of het wel bespreekbaar is om op een ander moment te 
praten over maatregelen om tot een vermogensratio van 250Zo te komen.
Wethouder Wijman wil niet op de feiten vooruitlopen en de resultaten van de 
discussie afwachten om pas daarna te bekijken hoe dit verder wordt ingevuld.

De voorzitter schorst de vergadering om 12.30 uur en heropent deze om 13.30 uur.

Tweede termijn

De heer Hofman vraagt wat de PvdA-fractie wil doen aan de schuldenlast, want 
inbreiding alleen is niet voldoende. Bij de discussie over de kaders ten behoeve van 
de Woonvisie die in het voorjaar van 2016 plaatsvindt, moet ook worden gesproken 
over de aantallen, want woningbouwverkoop is nodig om de financiële positie van 
Veldhoven weer positief te krijgen. De kerntakendiscussie is een inhoudelijke 
discussie over de balans tussen taken en verantwoordelijkheden en geen financiële 
discussie met als doel de exploitatie rond te krijgen. Richting Samenwerkend 
Veldhoven wijst hij erop dat de gemeenteraad is gekozen door de burgers en 
daarmee geacht wordt te zoeken naar oplossingen voor problemen; dit moet niet 
bij de burger worden neergelegd. Hij vindt de huidige aanpak om in persoonlijk 
contact met burgers initiatieven te bespreken, de beste weg. Hij kan zich wel 
vinden in het verzoek van de motie over burgerinitiatieven, maar de voorbeelden 
zijn niet goed gekozen. Afval scheiden is belangrijk en moet worden gestimuleerd.
Door het effect zichtbaar te maken zien burgers ook dat het iets oplevert. Hij vindt 
het goed dat de millenniumdoelstellingen op regionaal niveau worden aangepakt.

De heer Jonkers kan zich vinden in de beantwoording door het college. Ieders 
inbreng zal worden meegenomen in het proces van de kerntakendiscussie, zodat er 
een goede afweging kan worden gemaakt.
De heer Hofman vraagt of al duidelijk is hoe het proces ten aanzien van taken en 
verantwoordelijkheden er precies uitziet en hoe de financiële vertaling ervan 
plaatsvindt.
Net als de PvdA-fractie zet de heer Jonkers mensen op de eerste plaats.
De heer Rooiiakkers vindt dat dit meer nadruk had mogen krijgen in de begroting.
De heer Hofman wijst erop dat vorig jaar het minimabeleid is vastgesteld.
Ten aanzien van het amendement merkt de heer Jonkers op dat hij de financiële 
voordelen van het in één keer aanleggen van de Zilverbaan wel degelijk de moeite 
waard vindt.

— Veldhoven
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De heer Rooiiakkers is voorstander van de weg, maar vraagt zich af wanneer die 
moet worden gerealiseerd. Volgens de antwoorden op de technische vragen levert 
het in één keer aanleggen een financieel voordeel op van twee à drie ton over vijf 
jaar en dat vindt hij erg weinig.
Mevrouw Hartlief vraagt wat hij ervan vindt als er in 2018 huizen worden gebouwd 
en er nog geen weg ligt.
De heer Rooiiakkers zegt dat destijds is besloten om alleen dat deel te realiseren 
waar op dat moment behoefte aan is en daar staat hij nog steeds achter.
De heer Wijnands verwijst naar een flink debat over 40.000 euro voor 
armoedebestrijding. Nu vindt de heer Rooijakkers drie ton weinig. Hij kan dat niet 
rijmen met de opmerking dat de PvdA-fractie mensen belangrijker vindt dan 
stenen.
Wethouder Wijman licht toe dat in de technische vragen is gevraagd naar het 
financieel voordeel van het uitstellen van de Zilverbaan en niet naar een gefaseerde 
aanleg. Uitstel levert 50.000 euro per jaar op. Voor de Zilverbaan is een totaal 
budget van vijf miljoen euro nodig. Daarvan is de helft gevoteerd voor 
voorbereidende maatregelen. Voor de andere helft wordt nu instemming van de 
raad gevraagd ten behoeve van de uitvoering.
Volgens de heer Jonkers spreekt de zesde bullet van het amendement zichzelf 
tegen omdat het 'niet te voorspellen is hoe de woningbouw zich gaat ontwikkelen', 
terwijl het 'slechts om enkele woningen gaat in 2018'. Hij vraagt of de PvdA-fractie 
daarmee afstand neemt van het beleid in het verkeerscirculatieplan en de daarvan 
afgeleide voorstellen.
De heer Rooijakkers is niet tegen het verkeerscirculatieplan of de Zilverbaan, maar 
vindt het niet nodig om deze ineens aan te leggen. Hij pleit ervoor de 
ontwikkelingen op de woningmarkt af te wachten.
De heer Hornman zegt dat met de aanleg van de Zilverbaan ook andere belangen 
worden gediend, zoals de verkeersveiligheid.
De heer Rooijakkers ziet geen cijfers waaruit blijkt dat er verkeersopstoppingen 
ontstaan.
De heer Saris wil niet afwachten, maar ervoor zorgen dat Veldhoven klaar is voor 
de verkoop van bouwgronden als de markt zich aantrekt, zodat met de opbrengst 
daarvan schulden kunnen worden afgelost, de rente daalt en er geld overblijft voor 
de mensen.
De heer Rooijakkers gelooft niet dat er meer grond wordt verkocht als de 
Zilverbaan er ligt.
De heer Hornman vindt dat Veldhoven nu het voortouw moet nemen om te 
voorkomen dat mensen voor buurgemeenten kiezen die al verder zijn.
De heer Jonkers wijst erop dat afgesproken is dat de weg er zou liggen voordat er 
woningen worden gebouwd, zodat het bouwverkeer niet door de omliggende wijken 
hoeft. Ook was vanaf het begin duidelijk dat dit ten koste zou gaan van natuur.
Bovendien is het mogelijk dat er subsidie moet worden terugbetaald als de weg niet 
wordt gerealiseerd.
De heer Rooijakkers is voorstander van de weg, maar dat betekent niet dat deze 
ineens moet worden aangelegd.
De heer Hofman wijst erop dat de heer Rooijakkers in 2010 nog pleitte voor een zo 
snel mogelijke realisatie van de weg.
De heer Rooijakkers wil de realisatie van de weg relateren aan de ontwikkelingen in 
de woningbouw en daarover is hij niet van standpunt gewijzigd.
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De heer Saris zegt dat ondernemers die zich op Habraken hebben gevestigd, een 
goede ontsluiting is toegezegd.
De heer Rooiiakkers zegt dat er met name aan de Veldhovense kant nog niet veel 
bedrijven zijn gevestigd, waarmee bevestigd wordt dat de aanleg van de weg 
woningbouw of bedrijventerreinen niet stimuleert.
De heer Slegers concludeert dat niemand van de raad tegenstander is van de weg.
Hij hoopt dat mensen massaal grond zullen aankopen als de Zilverbaan er ligt, 
maar hij gelooft dat niet. De gemeente Veldhoven moet serieus omgaan met 
investeringen en daarom wil hij eerst kijken wat er op woningmarkt gaat gebeuren.
De bedrijven die op Habraken zijn gevestigd, hebben de toezegging dat de 
Zilverbaan erop wordt aangesloten, maar hij heeft niet de indruk dat bedrijven 
Veldhoven als vestigingsplaats mijden op basis van regionale afspraken.
Ook de heer Hofman vindt het belangrijk om bedrijven aan te trekken. Hij ziet 
echter het versneld en versoberd aanleggen van de Zilverbaan en niet uitstellen of 
faseren, als verantwoord omgaan met investeringen.
De heer Saris zegt dat de woningmarkt aantrekt dankzij de lage rente, de stijgende 
woningprijzen en het tekort aan woningen in bepaalde segmenten. Daarom is het 
belangrijk om nu actie te ondernemen.
De heer Bijnen vindt dat de gemeente zijn ambitie moet faciliteren en ervoor moet 
zorgen dat de randvoorwaarden aanwezig zijn. Dat betekent dat er een weg moet 
zijn voordat er woningen worden gebouwd.
De heer Slegers herhaalt dat iedere wijk van de drie dorpen wordt ontsloten door 
de Zilverbaan, maar wel gefaseerd, want deze dorpen worden niet allemaal 
tegelijkertijd gebouwd.
De heer Wijnands vraagt waarom de fracties van CDA en PvdA geen bedrag van 
minimaal drie ton willen besparen door de weg direct volledig aan te leggen.
De heer Slegers antwoordt dat daar een forse investering tegenover staat, 
waardoor de schuldenlast wordt verhoogd.
De heer Hofman vraagt of de heer Slegers het eens is met het standpunt van de 
PvdA-fractie dat er geen noodzaak is tot woningbouw in Zilverackers, zoals vermeld 
in het Veldhovens Weekblad.
De heer Slegers zegt dat Oerle-Zuid nog niet is volgebouwd en hij ziet 
inbreidingslocaties ook als mogelijkheid.
De heer Rooiiakkers is niet tegen woningbouw in Zilverackers maar wil eerst kijken 
naar inbreidingslocaties.
Volgens de heer Hofman zijn zowel de woningen als de inbreidingslocaties nodig.
Ook de heer Hornman zegt dat inbreiding onvoldoende geld genereert, omdat er 
veel is geïnvesteerd in grondaankopen ten behoeve van Zilverackers. De aanleg 
van de Zilverbaan geeft drie oplossingen: Zilverackers, veiligheid en de toegang tot 
Habraken.
Het gaat de heer Rooijakkers om de volgorde; hij wil eerst kijken naar 
inbreidingslocaties en daarna pas naar Zilverackers. Dat is ook gebruikt voor Oerle- 
Zuid en de Oersebaan.
Op basis van veiligheid is de heer Slegers het met de heer Hornman eens, maar de 
andere argumenten zijn dromen. Op basis van regionale afspraken is Habraken niet 
meer zo interessant en manifesteren er zich geen nieuwe bedrijven.
Mevrouw Van Pelt vraagt de heer Slegers of er extra moet worden geïnvesteerd om 
de weg in één keer aan te leggen, wat niet nodig is als de weg gefaseerd wordt 
aangelegd.
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De heer Sleaers zegt dat er altijd vreemd vermogen moet worden aangetrokken, 
maar als de weg gefaseerd wordt aangelegd, is ook bekend of de dorpen worden 
ontwikkeld en er dus inkomsten komen.
Mevrouw Van Pelt vraagt of de rest van Zilverbaan niet wordt aangelegd als de 
andere dorpen niet worden ontwikkeld. Dat zou betekenen dat er veel kosten zijn 
gemaakt zonder dat daar inkomsten tegenover staan. Ook de subsidie zal dan 
moeten worden terugbetaald.
De heer Slegers kan niet zeggen of de groei van de woningmarkt zich blijft 
voortzetten.
Mevrouw Gielis vraagt hoe de heer Rooijakkers staat ten opzichte van veiligheid.
Mevrouw Van Pelt vraagt een reactie van het college op de opmerking over de 
financiën (kosten en subsidie) als de weg niet wordt aangelegd.
Volgens de heer Biinen beperkt de discussie zich tot het tijdstip van het aanleggen 
van de weg en het al dan niet in fasen realiseren ervan. Hij vindt dat wanneer de 
ambitie bestaat om de drie dorpen te bouwen, de gemeente ook moet zorgen dat 
de daarvoor benodigde faciliteiten aanwezig zijn. Hij denkt dat het in fasen 
aanleggen van een weg altijd duurder is dan het ineens realiseren.
De heer Slegers sluit zich hierbij aan, maar hij mist de toegevoegde waarde van het 
in een keer realiseren van de Zilverbaan, buiten de veiligheid.
Wethouder Ramaekers zegt dat er ongeveer 4 miljoen subsidie is ontvangen voor 
de aanleg van de Zilverbaan, waarvan 2 miljoen al is uitgegeven. Als de Zilverbaan 
niet volledig wordt aangelegd, zal het volledige subsidiebedrag moeten worden 
terugbetaald.
De heer Slegers hoopt dat de Zilverbaan in zijn geheel wordt gerealiseerd, maar 
niet ineens en dan hoeft het niet ten koste te gaan van de subsidie.

Volgens de heer Bijnen is milieuvriendelijker omgaan met afval meer een kwestie 
van bewustwording, stimuleren en zichtbaar maken, dan van regels. Hij kan dan 
ook instemmen met de motie.

De heer De Lepper verwacht volgend jaar een voorstel over de wijze waarop de 
millenniumdoelen worden gecontinueerd, inclusief eventuele financiële 
consequenties, en hij stelt de PvdA-fractie dan ook voor om daarop te wachten 
alvorens de motie in te dienen.
Mevrouw Klaassen vraagt of hij tegen het voorstel is om een plan van aanpak op te 
stellen.
De heer De Lepper vindt de motie overbodig omdat er al aan wordt voldaan.
Mevrouw Klaassen vraagt of de portefeuillehouder de raad volgend jaar een plan 
van aanpak zal voorleggen.
De voorzitter zegt dat de eerste jaren is geïnvesteerd in bewustwording en de 
komende jaren wil hij gebruikmaken van de kennis en kracht van de regio ten 
gunste van de millenniumdoelen. Hij zal daartoe in het eerste kwartaal een plan 
van aanpak indienen.
Mevrouw Van Pelt stelt voor om de motie aan te houden.

De heer Van Doren kan zich vinden in de beantwoording door de portefeuillehouder, 
maar vraagt hem wel of hij in het Veldhovens Dagblad een keer een oproep zou 
willen doen aan inwoners om met initiatieven te komen.
Wethouder Van de Looii zal bekijken hoe dit het beste onder de aandacht kan 
worden gebracht.
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De heer De Lepper vindt het ongewenst om deze twee onderwerpen op voorhand 
aan elkaar te koppelen; de kerntakendiscussie moet een inhoudelijke discussie zijn 
waarbij de uitkomst in eerste instantie vooral betrekking heeft op de exploitatie.
Het belangrijkste voor de heer Rooijakkers is dat er maatregelen komen, waardoor 
de vermogensratio in 2019 250Zo bedraagt en dat mag los worden gekoppeld van de 
kerntakendiscussie.
De heer Hofman wijst erop dat daar in de motie wel voor wordt gepleit.
Voor de heer Kootkar is het moment niet belangrijk, zolang de doelstelling van 2507o 
vermogensratio gehandhaafd blijft.
Volgens de heer Bolsius komen bij een kerntakendiscussie automatisch de financiën 
aan de orde.
De heer De Lepper stelt voor om deze motie zodanig aan te passen dat alleen de 
doelstelling van 2507o gehandhaafd blijft en wordt losgekoppeld van de 
kerntakendiscussie.
De heer Rooijakkers vindt het geen probleem om dit los te koppelen van de 
kerntakendiscussie, zolang de target van 2507o in 2019 behouden blijft.
De heer Kootkar heeft al eerder gevraagd om een termijn te noemen waarbinnen 
de raad met elkaar van gedachten kan wisselen over maatregelen die leiden tot een 
vermogensratio van 2507o.
De heer Bijnen zegt dat de heer Kootkar de kerntakendiscussie wel los wil koppelen 
van de doelstelling ten aanzien van de vermogensratio, maar volgens de heer 
Bolsius kunnen die twee zaken niet worden losgekoppeld. Hij vindt het dan ook 
opmerkelijk dat de heer Kootkar de overige raadsleden vraagt om de motie aan te 
passen.
De heer Kootkar is bereid om de termijn aan te passen als daardoor meer steun is 
voor de motie en hij vraagt de raad om suggesties. Het belangrijkste is dat de 
doelstelling ten aanzien van de vermogensratio gehandhaafd blijft.
De heer Wijnands zegt dat er de afgelopen tijd al heel hard is gewerkt om de 
vermogenspositie te verbeteren. Hij wil daar geen percentage aan hangen.
De heer Kootkar neemt het voortouw - en vraagt daar steun voor - door het 
college een opdracht te geven, want daar ligt de taak om met een afgewogen 
pakket van maatregelen te komen. Het percentage van 2507o is de ondergrens van 
wat 'gezond' wordt genoemd.
Volgens de heer Wijnands heeft het college die target al goed in het hoofd.
De heer Rooijakkers vindt het geen taak van de raad om oplossingen te bedenken. 
Bovendien wordt in het coalitieprogramma al een aantal suggesties genoemd om de 
schuldpositie te verbeteren.
De heer Hofman vindt het onderwerp wel belangrijk als onderdeel van het proces, 
maar niet in combinatie met de kerntakendiscussie.
Wethouder Wijman licht toe dat er een beleidsarme begroting voorligt, waarbij 
alleen wordt geïnvesteerd als het niet anders kan en er een duidelijke spin-off te 
verwachten is. Hij wil er alles aan doen om de vermogenspositie te verbeteren, 
maar wel op een verantwoorde manier. Het is dan ook geenszins realistisch om een 
target van 2507o in 2019 te stellen.
De heer Rooijakkers is blij met de positieve houding van de wethouder en hij wil 
met de mede-indieners bespreken of deze doelstelling wellicht te ambitieus is.

De heer Saris deelt de zorgen, maar ziet wel mogelijkheden om de vermogensratio 
op deze termijn naar 2507o te krijgen, bijvoorbeeld door grond te verkopen. Dat lukt
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beter als de randvoorwaarden (bestemmingsplannen, infrastructuur) in orde zijn. 
Bovendien is de rente op dit moment historisch laag. Redenen om de Zilverbaan nu 
in één keer volledig aan te leggen.
De heer Rooijakkers vindt het ook zonde om geld te investeren in iets wat er 
mogelijk nooit komt.
De heer Saris bevestigt dat de kans bestaat dat niet alle grond wordt verkocht, 
maar hij is wel bereid om dat risico te lopen. Hij ziet meer voor- dan nadelen.

De heer Wisgerhof is teleurgesteld over het feit dat zijn bezwaren van vorig jaar 
niet zijn meegenomen in deze begroting. Het lijkt erop dat we door dit programma 
door het college worden misleid. Hoewel de tekst op pagina 1 anders doet 
vermoeden, is met deze begroting niet voldaan aan de opdracht van de raad en ligt 
er geen sluitende begroting voor. Net als vorig jaar wordt er een wissel op de vrije 
reserves getrokken en gegrepen in de kas van de burgers en de in het verleden 
opgebouwde reserves. De vrije reserves worden gebruikt om het begrotingsgat 
2016 te dichten. Er zijn wederom geen cashflowoverzicht, staat van herkomst en 
besteding van middelen en prognosebalansen voor de komende jaren bijgevoegd, 
waardoor het lijkt dat de gemeenteraad informatie onthouden wordt. Bij een 
sluitende begroting zijn de inkomsten en uitgaven in evenwicht en dat is hier niet 
van toepassing. Reserves zijn volgens hem alle financiële middelen die 
achtergehouden of gespaard worden om onder bijzondere omstandigheden te 
kunnen gebruiken. Hij vindt het dan ook niet goed dat een deel van de benoemde 
risico's zijn overgeboekt naar de vrije reserves om een negatieve algemene reserve 
te voorkomen. Alle fracties hebben grote zorgen over de enorme schuldenlast en hij 
is dan ook uiterst verbaasd over het voorstel om extra geld te lenen om te kunnen 
voldoen aan de bestaande rente- en aflossingsverplichtingen.
De heer Saris wijst erop dat de gemeente ook bezittingen (grond) heeft die te gelde 
kunnen worden gemaakt.
De heer Wisgerhof vraagt hoe de wethouder de schuldenpositie denkt te kunnen 
afbouwen, hoe en wanneer hij de 17 miljoen euro die hij extra wil lenen denkt 
terug te betalen en of hij dit gezond financieel beleid vindt.
Volgens wethouder Wijman is het binnen het Treasurybeleid niet ongebruikelijk om 
geld te lenen om schulden af te lossen. Hij benadrukt dat er een sluitende 
begroting ligt die voldoet aan de BBV en aan besluiten die de raad eerder heeft 
genomen. Hij wil op een ander moment en in andere setting wel bespreken hoe de 
begroting van de gemeente Veldhoven eruitziet en hoe die de toets der kritiek met 
glans doorstaat. Hij deelt de zorgen over de vermogenspositie, maar bestrijdt ten 
zeerste dat de voorliggende begroting misleidend zou zijn.
De voorzitter vindt het woord ’misleidend' een zware aantijging richting college en 
organisatie, omdat daarmee wordt gesuggereerd dat moedwillig zaken verborgen 
worden gehouden.
De heer Wisgerhof heeft gezegd dat het misleidend lijkt te zijn. Hij verschilt met de 
wethouder van mening over het begrip fluitende begroting', want hij vindt dat 
tenminste de kosten voor het lenen van geld in de begroting zouden moeten 
worden opgenomen, zonder daarvoor een greep in de vrije reserves te doen. Hij is 
ervan overtuigd dat dit financieel beleid gedoemd is te mislukken.

Ten aanzien van de motie over burgerinitiatieven vraagt mevrouw Van den Berg of 
er budgetten vrij zijn gemaakt om ambtenaren te scholen en of de website zodanig 
wordt aangepast, dat het een prominente plaats op de website krijgt.

— Veldhoven
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Wethouder Van Dongen zegt dat het opleidingsprogramma al loopt en wordt 
uitgevoerd.
Wethouder Van de Looii zal bekijken wat er mogelijk is.
Met deze toezegging trekt mevrouw Van den Berg de motie in.

De heer Hornman wijst erop dat de vorige (CDA) wethouder Financiën enthousiast 
was over de plannen ten aanzien van Zilverackers en daar ook in heeft 
geïnvesteerd. Hij vindt het belangrijk dat er geen verandering in het 
bestemmingsplan komt ten aanzien van de ecologische structuur.
Wethouder Ramaekers zegt dat de mogelijkheid in de toekomst blijft bestaan; de 
raad zal dan een financiële afweging maken.
De heer Hornman steunt de moties over afvalscheiding en de millenniumdoelen. De 
kerntakendiscussie wil hij op een ander moment bespreken.

De heer Rooijakkers zal het amendement over de Zilverbaan in stemming brengen.
Hij is positief over de motie inzake afvalscheiding.
Mevrouw Gielis vindt dat het amendement veelal gebaseerd is op financiën en 
stenen, terwijl hij er juist voor pleitte om de mensen op de eerste plaats te zetten.
Zij wijst erop dat de Zilverbaan bijdraagt aan menselijke aspecten, zoals veiligheid 
en leefbaarheid in de wijken. Overigens had hij in 2010 nog moeite met uitstel 
vanwege overlast op de Knegselseweg.
De heer Rooiiakkers mist cijfermateriaal dat dit aantoont en zal dan ook 
vasthouden aan het amendement.
De heer De Kort wijst erop dat het kruispunt Nieuwstraat-Kromstraat erg gevaarlijk 
is door de combinatie van winkeliers met bijbehorend vrachtverkeer, fietsende 
jeugd en senioren.
De heer Rooijakkers mist concrete cijfers en wil daarom vasthouden aan het eerder 
door de raad genomen besluit.
De heer Wijnands vraagt de wethouder of er cijfers zijn van de verkeersstromen in 
Veldhoven.
De heer Van Doren heeft geen cijfers nodig, want hij kan het met eigen ogen zien. 
Wethouder Ramaekers zegt dat de verkeersmodellen ten behoeve van de 
bestemmingsplannen Zilverbaan en Kempenbaan-West met aansluiting op A67 een 
substantiële vermindering van de verkeersdruk in Veldhoven-Dorp laten zien bij de 
realisatie van de Zilverbaan.
Mevrouw Klaassen wijst erop dat de Zilverbaan wordt gerealiseerd als er woningen 
worden gebouwd. Zij wil vasthouden aan het besluit dat de raad hier eerder over 
heeft genomen: gefaseerde aanleg.
De heer Rooijakkers steunt de motie over afvalscheiding en trekt de motie over de 
millenniumdoelen in. Hij wil tijdens een korte schorsing overleggen over de motie 
kerntakendiscussie en reservepositie.

De heer Kootkar vindt dat er nog te nadrukkelijk van uit wordt gegaan dat de raad 
het gremium is dat bepaalt wat relevant is en hij vraagt zich af of dat wel nodig is. 
Wellicht zijn er op basis van initiatieven van burgers ook zaken waar de raad niets 
van hoeft te vinden (loslaten). Het primaat vervalt niet, maar verschuift en hij heeft 
geen pasklare oplossing hoe dat vorm zou moeten krijgen.
Mevrouw Gielis vraagt of een taak die niet als kerntaak is benoemd, betekent dat 
de raad daar niet meer verantwoordelijk voor is en zich er niet mee hoeft te 
bemoeien.
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De heer Kootkar vindt dat de raad zich niet moet bemoeien met een taak die niet 
van voldoende belang wordt geacht om verantwoordelijkheid voor te dragen. Maar 
ook taken waarvoor de raad wel verantwoordelijk is, kunnen (deels) worden 
uitbesteed. Daarbij worden kaders aangegeven en dat zou ook aan burgers kunnen 
worden meegegeven als zij initiatieven ontplooien op maatschappelijk terrein.
De heer Van Doren vraagt een concreet voorbeeld van een taak waar de raad zich 
niet meer mee zou moeten bemoeien.
De heer Kootkar schetst het theoretisch model op basis waarvan de 
kerntakendiscussie wordt gevoerd en wil een denkrichting meegeven.
De heer De Lepper vraagt of met het uitbesteden van een taak ook de 
verantwoordelijkheid wordt overgedragen.
De heer Kootkar wil bekijken wat van zodanig belang is dat de raad zich ermee wil 
blijven bemoeien en daarmee verantwoordelijkheid wil blijven dragen.
De heer De Lepper zegt dat er ook nog een hogere wetgever is.
De heer Kootkar zegt dat er ook nog voldoende terreinen zijn waarbij die afweging 
in de raad thuishoort. Hij is geen voorstander van aanpassingen van eerder 
genomen raadsbesluiten, maar soms wijzigen omstandigheden zodanig dat 
aanpassing noodzakelijk is. Ten aanzien van de Zilverbaan ziet hij geen reden om 
het eerder genomen raadsbesluit te herzien en hij zal daarom instemmen met het 
amendement.
Mevrouw Roosen zegt dat in 2013 is besloten dat de benodigde gelden niet meer 
worden opgenomen in de begroting.
De heer Kootkar is bereid om een raadsbesluit te wijzigen als de omstandigheden 
wijzigen en daar was op dat moment sprake van. Volgens de wethouder is het 
onmogelijk om in 2019 een vermogensratio van 250Zo te realiseren. Hij ziet wel 
mogelijkheden op voorwaarde dat de raad bereid is om het idee los te laten dat hij 
alleen besluit over de invulling van de dorpen. Hij zal instemmen met de motie over 
afvalscheiding.

De voorzitter schorst de vergadering en heropent deze na tien minuten.

De heer Rooijakkers vraagt welk percentage wel realistisch is voor 2019 en 
wanneer een ratio van 2507o wel haalbaar is. Hij stelt voor om de tekst ^bij de 
kerntakendiscussie' te verwijderen uit de motie.
Wethouder Wijman kan zich vinden in het streven naar een ratio van 2507o, maar 
voor het jaar 2019 is dat niet realistisch en zal dat niet het beoogde resultaat 
geven. Hij wil alles erop inzetten en op de middellange termijn is dat een realistisch 
streven, maar hij wil hier geen concreet jaartal aan verbinden.
De heer Saris kan zich vinden in de motie als de tekst wordt aangepast in 
’middellange termijn'.
De heer Wisgerhof verzoekt de wethouder om ’middellange termijn' iets meer te 
concretiseren. Tevens vraagt hij wat de wethouder als vermogensratio wil nalaten 
aan zijn opvolger.
Wethouder Wijman wil aan zijn opvolger laten zien dat er structurele maatregelen 
zijn genomen die een verbetering inzetten.
De heer Wisgerhof zegt dat de ratio daalt; hij ziet daar geen trendbreuk in tot 
2019.
Wethouder Wijman is bezig met de uitvoering van raadsbesluiten om de 
Veldhovense kwaliteit op een goede manier op orde te houden, maar hij heeft tijd

— Veldhoven

14



„ Veldh^n
10-11-2015

nodig om het tij te keren. Hij heeft er vertrouwen in dat er de komende jaren een 
ander beeld te zien zal zijn.
De heer Rooiiakkers heeft er vertrouwen in dat het college de vermogensratio wil 
verbeteren. Hij stelt voor om de motie tekstueel aan te passen in 'op de 
middellange termijn'.

MOTIES EN AMENDEMENTEN

Amendement 1 (PvdA, CDA): Aanleg Zilverbaan
De heer Hofman zegt dat de Zilverbaan een instrument is om te werken aan de drie 
dorpen en hij is dan ook tegen dit amendement.
De heer Jonkers kan hier niet mee instemmen.
De heer Saris zal dit niet steunen.
De heer Slegers zal instemmen met het amendement.
De heer Hornman kan hier niet mee instemmen.
De heer Rooiiakkers zal dit wel steunen.
Ook de heer Kootkar zal het amendement steunen.

Het amendement is verworpen met 7 stemmen voor (CDA, PvdA, Samenwerkend 
Veldhoven) en 19 stemmen tegen (D66, VSA, GBV, VVD).

Motie 2 (VSA): Afvalscheiding
Met de brede steun aan deze motie trekt de heer Hofman deze motie in.

Motie 3 (PvdA): Millenniumdoelen
Deze motie is ingetrokken.

Motie 4 (CDA, Samenwerkend Veldhoven): Initiatieven burgers
Deze motie is ingetrokken.

Motie 5 (PvdA, CDA, Samenwerkend Veldhoven): Kerntakendiscussie en 
reservepositie
Hoewel 'middellange termijn' niet erg concreet is, vindt de heer Hofman het een 
goed streven en kan hij de motie steunen. Wel vindt hij het belangrijk om zelf de 
regie te houden.
De heer Jonkers verstaat onder 'middellange termijn' tien tot vijftien jaar en kan 
zich hierin vinden.
De heer Saris zal de motie wel steunen.
De heer Slegers zal de motie steunen.
De heer Hornman gaat uit van een termijn van vijf tot tien jaar en kan zich hierin 
vinden.
De heer Rooijakkers is blij met de positieve houding van het college en steunt de 
motie.
De heer Kootkar zal de motie steunen.

"De raad van de gemeente Veldhoven in openbare vergadering bijeen op 
10 november 2015,
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overwegende dat:
^ de raad in de raadsvergadering van 15 september 2015 bij de vaststelling 

van de tweede kwartaalrapportage heeft besloten om vier categorieën van 
maatregelen in te zetten ten gunste van de algemene vrije reserve;

• de voorliggende begroting enkel uitwijst dat de reservepositie verder 
verslechtert, naar een situatie in 2019 waarbij de vermogensratio is gezakt 
naar maar liefst 17Z (tegenover 21Z in 2016);

• de algemene vrije reserve daarmee weliswaar is verbeterd, maar de totale 
reservepositie niet;

• dit nu echt zorgwekkend begint te worden aangezien een norm van minimaal 
250Zo als 'gezond' wordt beschouwd;

• er nu maatregelen moeten worden genomen om deze positie te verbeteren; 

verzoekt het college:
met maatregelen te komen waardoor de vermogensratio op de middellange termijn 
25Z bedraagt;

en gaat over tot de orde van de dag."

De motie is aangenomen met 25 stemmen voor (GBV, VSA, D66, CDA, PvdA, 
Samenwerkend Veldhoven) en 1 stem tegen (de heer Wijnands, VSA).

4. VASTSTELLEN PROGRAMMABEGROTING 2016-2019 (PW) 15.122

De heer Wisgerhof waardeert de inzet van de ambtelijke organisatie en het college, 
maar hij heeft moeite met de financiële onderbouwing. Renteverplichtingen moeten 
onderdeel zijn van de exploitatie en daarvoor zou geen beroep moeten worden 
gedaan op reserves. Op basis daarvan zal hij niet instemmen met de begroting.

De heer Rooijakkers zal instemmen met de begroting behoudens beslispunt 4.
De voorzitter wijst erop dat het amendement is verworpen waarmee beslispunt 4 
onderdeel blijft van het raadsbesluit.

De heer Kootkar zal tegen de begroting stemmen vanwege de zorgelijke 
ontwikkeling rond de schuldenpositie. Ook hij heeft problemen met beslispunt 4.

Zonder hoofdelijke oproeping wordt besloten conform het voorstel van het college, 
waarbij de fracties van CDA en Samenwerkend Veldhoven tegen het voorstel 
hebben gestemd.

5. VASTSTELLEN BELASTINGTARIEVEN 2016 (PW) 15.092

De heer Hofman kan hiermee instemmen, maar wijst erop dat de belastingen deel 
uitmaken van de kerntakendiscussie.

Zonder hoofdelijke oproeping en met algemene stemmen wordt besloten conform 
het voorstel van het college.
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6. VASTSTELLEN DERDE KWARTAALRAPPORTAGE 2015 (PW) 15.126

De heer De Lepper vindt het een beetje vreemd om de derde kwartaalrapportage te 
behandelen nadat de begroting voor 2016 is vastgesteld, want besluiten die in dit 
kader worden genomen, kunnen invloed hebben op de begroting. Hij is blij dat, met 
name dankzij de septembercirculaire en andere rijksbijdragen, het jaar 2015 
waarschijnlijk positief zal eindigen. Hij wil de reserves en voorzieningen graag 
beoordelen in de context van het totale krediet en vraagt de wethouder om hier bij 
de volgende presentatie rekening mee te houden.

De heer Saris vraagt een toelichting op de opmerking over de transities, waarbij de 
raad ervan uit moet gaan dat de accountant geen goedkeurende verklaring zal 
geven.

Wethouder Wijman zegt dat dit de zevende keer is dat de kwartaalrapportage in 
deze vorm wordt voorgelegd. Het is in lijn met de afspraken die met de 
auditcommissie zijn gemaakt over de P&C-cyclus en hij stelt voor om dit een aantal 
kwartalen consistent te houden om een goede vergelijking te kunnen krijgen. Als er 
dan behoefte is aan aanpassing, kan dat aanhangig worden gemaakt.

Wethouder Van Dongen licht toe dat de gemeente de rechtmatigheid van sommige 
facturen in de zorg niet kan aantonen, want in het kader van privacy mag een 
factuur slechts beperkte gegevens bevatten. Dit is een landelijk probleem en geldt 
voor alle gemeenten. Er wordt gewerkt aan een oplossing maar die is op dit 
moment nog niet in zicht. Om cliënten niet in de kou te laten staan, is gekozen voor 
continuïteit.
De heer Saris is er niet gerust op, maar kan daar nu weinig mee.

Tweede termijn

De heer De Lepper wijst erop dat in de P&C-commissie is afgesproken dat vragen 
over het format van de kwartaalrapportage konden worden ingebracht. Hij wil de 
reservepositie goed kunnen volgen en wil daarom geen jaar wachten alvorens het 
wordt aangepast.

Wethouder Wijman zal het verzoek meenemen naar de auditcommissie die de raad 
hierover in de breedte kan adviseren.

Zonder hoofdelijke oproeping en met algemene stemmen wordt besloten conform 
het voorstel van het college.

7. INFORMATIENOTA OVER OPVANGMOGELIJKHEDEN VLUCHTELINGEN EN
VERGUNNINGHOUDERS

De heer De Kort kijkt kritisch naar de opvang van vluchtelingen. Hij is ervan 
overtuigd dat op de lange termijn een oplossing in de eigen regio moet worden 
gezocht, maar op korte termijn ligt er een vraag in Europa en Nederland. Draagvlak 
is het belangrijkste en daarom hecht hij veel waarde aan een transparant en open 
proces. Hij vraagt hoe de burgers en de raad bij het proces worden betrokken en of 
er al een communicatieplan is. Ter bevordering van het draagvlak hecht hij veel
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waarde aan kleinschalige opvang met verdeling over de gemeenschap en hij vraagt 
hoe de wethouder hiertegenover staat. Hij vraagt hoe dwingend het verzoek van 
het COA is en welke ruimte de raad nog heeft om zijn standpunt kenbaar te maken.
Ook vraagt hij in hoeverre de raad invloed heeft op de samenstelling van de groep 
(gezinnen of alleenstaanden, religieuze groeperingen).
De heer Hofman wil zich nu beperken tot de informatienota, want hij heeft zich niet 
kunnen voorbereiden op een uitgebreid debat hierover.
De heer De Kort stelt voor om hier op korte termijn een debat over te voeren, maar 
hij wil nu alvast enkele randvoorwaarden meegeven en vragen stellen. Hij vraagt 
welke gevolgen de eventuele opvang van vluchtelingen heeft voor de inzet van 
politie. Met het oog op de financiële situatie van de gemeente Veldhoven vindt hij 
dat de opvang de gemeente geen geld mag kosten.
De voorzitter vraagt wat het doel van het debat is.
De heer De Kort wil debatteren over het verzoek van het COA om noodopvang voor 
vluchtelingen mogelijk te maken.

De heer Wiinands wil actief meedenken met het COA en de 
vluchtelingenproblematiek. Hij vindt het belangrijk dat de gemeente klaar is voor 
vragen van het COA, dat de mensen fatsoenlijk worden opgevangen, dat er open en 
transparant wordt gecommuniceerd met de Veldhovense inwoners en dat 
vergunninghouders gezamenlijk worden gehuisvest zodat de reguliere woningmarkt 
zo veel mogelijk wordt ontzien.

De heer Jonkers kan instemmen met de informatienota. Hij verzoekt de wethouder 
om duidelijk en transparant te communiceren met iedereen die hierbij is betrokken.

De heer Bolsius heeft een positieve grondhouding ten opzichte van de opvang van 
vluchtelingen. Een deel wordt landelijk opgelegd en daar is weinig invloed op, maar 
hij vindt dat de raad wel kritisch mag zijn ten aanzien van de status. Het is 
belangrijk om genuanceerde en goed onderbouwde plannen te presenteren en op 
basis daarvan kan een debat plaatsvinden. Hij vraagt de wethouder om te bekijken 
op welke manier de communicatie plaatsvindt, want het is belangrijk dat de raad 
voeling houdt met het proces dat primair bij het college ligt.

De heer Hornman vindt een goede opvang voor alle vluchtelingen belangrijk.
Daarvoor is draagvlak bij de inwoners nodig, maar ook een humane begeleiding 
(taal, integratie en scholing).

Mevrouw Klaassen vindt het noodzakelijk om solidariteit te tonen. Naar aanleiding 
van de informatienota heeft zij enkele vragen. Zij vraagt wie er zitting hebben in de 
werkgroep en met welke partners is gesproken over vluchtelingen. Zij vraagt 
wanneer het overleg met het COA plaatsvindt. Voorts vraagt zij een toelichting op 
het initiatief voor huisvesting met partners in de woningbouwsector. Tot slot vraagt 
zij op welke wijze er aandacht is voor de burgers ten aanzien van invulling en 
communicatie en wanneer en op welke wijze de raad wordt geïnformeerd.

Voor de heer Kootkar zijn vluchtelingen welkom in Veldhoven, maar zijn voorkeur 
gaat uit naar kleinschalige opvang en hij vindt het jammer dat het COA daar (om 
financiële redenen) niet voor lijkt te kiezen. Voor de noodvoorziening waar het COA 
nu om vraagt, is het belangrijk om op korte termijn een samenwerking met
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vrijwilligers te organiseren zodat een aantal gemotiveerde mensen aanwezig en in 
staat is om deze mensen te begeleiden. Zodra er een locatie in beeld is, moet er 
snel een overlegorgaan worden opgezet tussen omwonenden en 
vertegenwoordigers van het bevoegd gezag. Er moet oog zijn voor de veiligheid van 
vluchtelingen en omwonenden door in de samenstelling van de groepen rekening te 
houden met onder andere etniciteit. Zodra er meer concrete informatie is, wil hij 
graag een debat houden.

Wethouder Van de Looii heeft direct na de raadsvergadering van 15 september een 
ambtelijke werkgroep geformeerd die informatie heeft verzameld. Gisteren is hij 
benaderd door het COA en heeft hij de informatienota die hij al had opgesteld, 
aangepast. Op heel korte termijn gaat hij in gesprek met het COA en hij stelt voor 
om pas een debat te voeren als er meer bekend is. Hij zal met de werkgroep 
overleggen over de wijze van aanpak en de communicatie naar buiten, want daar 
moet zorgvuldig mee worden omgegaan. De genoemde randvoorwaarden zal hij 
alvast meenemen naar het overleg met het COA.

De voorzitter licht toe dat er landelijke afspraken met de politie zijn gemaakt over 
de toestroom van vluchtelingen. Dat vereist extra politiecapaciteit, waardoor op 
sommige vlakken een andere focus is gelegd. De druk is wel hoog, maar dit moet 
ook in perspectief worden geplaatst.

Tweede termijn

De heer Hofman vindt het belangrijk om geen onrust te creëren.

De heer De Kort vindt dat zorgvuldigheid voorop moet staan. Dordrecht heeft 
bewust gekozen voor kleinschalige opvang, ondanks het verzoek van het COA, en 
hij vraagt wat het collegestandpunt hierover is.

Ook mevrouw Hartlief vindt dat hier genuanceerd, voorzichtig en draagvlak 
zoekend mee moet worden omgegaan, maar wijst er ook op dat het morgen 
voorpaginanieuws is.

Mevrouw Klaassen vraagt wanneer het overleg met het COA is gepland en wanneer 
de raad een terugkoppeling kan verwachten. Tevens vraagt zij om rekening te 
houden met extra druk bij de huisartsen en huisartsenposten.

De heer Kootkar is blij dat de raad zich niet politiek profileert over de rug van dit 
onderwerp en hij hoopt dat dit in het vervolgdebat in stand blijft.

Wethouder Van de Looii zegt dat de werkgroep informatie heeft verzameld en aan 
het college heeft voorgelegd. Na vandaag had hij het COA willen voorleggen welke 
sporen de gemeente Veldhoven wil volgen, maar dit is doorkruist door het verzoek 
van het COA. De informatienota is goedgekeurd door het college. Hij heeft op hele 
korte termijn overleg met het COA en zal daarna zo spoedig mogelijk contact 
opnemen met in ieder geval de fractievoorzitters. Hij sluit zich aan bij de oproep 
van de heer Kootkar.
De heer Bolsius zegt dat de provincie Noord-Brabant ook pleit voor kleinschaligheid.
De heer Saris vraagt hoeveel invloed de raad heeft ten aanzien van crisisopvang.

— Veldhoven
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Dat kan wethouder Van de Looij niet aangeven, want daar zit veel aan vast 
(gemeentelijke of particuliere voorzieningen, vergunningen). Het is daarom van 
belang om eerst contact te hebben met het COA, ook over de rol en de 
beslissingsbevoegdheid van de raad.

8. SLUITING

De voorzitter bedankt iedereen voor zijn of haar bijdrage aan deze vergadering en 
sluit de vergadering om 16.45 uur.

Voor kennisgeving aangenomen tijdens de openbare vergadering van 15 december 
2015

De griffier, De voorzitter,

mr. G.M.W.M. Wasser drs. J.M.L.N. Mikkers
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